
PROTOKÓŁ  NR 21.2015 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

z dnia 6 listopada 2015 r.   
 
Obecni: 
 
1. Mirosław Sobczak               -   Przewodniczący Komisji 
2. Włodzimierz Malinowski    -   Członek Komisji  
3. Robert Pacuszka                  -   Członek Komisji  
4. Katarzyna Sadurska             -   Członek Komisji 
5. Waldemar Sitek                   -   Członek Komisji 
 
 
Ponadto w posiedzeniu  uczestniczyli: 
 

1. Beata Górecka- Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu 
Miejskiego w Tłuszczu  

 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek: 
 
1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji; 
2.  Omówienie zaległości z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 
osób fizycznych; 
3. Zapoznanie z korespondencją oraz wolne wnioski; 
4. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 
 
Ad1.  Protokół  Nr 20.2015 z 20 października 2015 roku został przyjęty. 
 
Ad2. Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w Tłuszczu 
powiedziała, że w 2013 roku weszła uchwała zmieniająca system gospodarki 
odpadami. Każdy właściciel nieruchomości albo posiadacz gospodarstwa 
domowego składa deklaracje, która powinna być złożona na ilość osób 
zamieszkujących, tworzących wspólne gospodarstwo domowe.  
 
Pani Beata Górecka odpowiedziała, że od września rozpoczęły się kontrole pod 
kątem sprawdzenia liczby osób zamieszkujących na danej nieruchomości. Za 
punkt wyjścia przyjęto sprawdzenie, ile osób od czerwca 2013 roku 
zameldowało się na terenie naszej Gminy, a następnie sprawdzenie, czy zostali 
uwzględnieni w deklaracji i stan liczebny się zgadza.  
Do tej pory wszczęto 226 postępowań, a zamknięto 146 spraw, czyli właściciele 
którzy zostali wezwani zjawili się w Urzędzie w celu wyjaśnienia. 80 spraw jest 
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w toku, a wezwania są na bieżąco wysyłane. Dało to informacje, że bardzo 
rzadko zdarza się zmiana deklaracji w przypadku nowonarodzonego dziecka.  
 
Z analizy roku 2014 należność z tytułu złożonych deklaracji powinna wynosić 
1 752 298,30 zł. Na koniec 2014 roku zaległości wynosiły 165 091,82 zł. W 
2014 roku wystawiono 719 upomnień. Aby można było je wystawić, kwota 
musi przekroczyć 116 zł. Wystawiono 140 tytułów wykonawczych za rok 2013 i 
2014. Tytuły wykonawcze trafiają do Urzędu Skarbowego i wtedy urząd gminy 
nie ma możliwości dalszego działania.  
 
Według stanu na dzień 31 października br., należność za złożone deklaracje 
wyniosła 1 846 637,82 zł. Jeśli wszyscy mieszkańcy wpłacaliby należności, 
mielibyśmy 94 339,52 zł nadwyżki.  
 
Radna Katarzyna Sadurska zaproponowała, aby do mieszkańców w formie 
SMS-a były wysyłane informacje przypominające o zbliżającym się terminie 
opłat za odpady. Spytała, czy mieszkańcy poprzez rozmowę telefoniczną mogą 
uzyskać informacje dotyczącą opłat. 
 
Pani Beata Górecka powiedziała, że każdy mieszkaniec może uzyskać 
informacje w sposób telefoniczny albo osobiście. W systemie do opłat pracują 
wszyscy pracownicy wydziału, którzy starają się, żeby nie było kolejek w 
momencie, gdy mieszkańcy chcą zmienić deklarację, minimalizując czas 
oczekiwania.  
Dodała, że w takiej deklaracji jest podana jedynie ilość osób, natomiast nie są 
one wymienione z imienia i nazwiska.  
 
W obecnym roku wystawiono 851 upomnień. Upomnienia są wystawiane dwa 
razy do roku. Planowane są dalsze kontrole w celu weryfikacji osób 
zamieszkujących. Kolejnym pomysłem jest kontrola pod względem 
nowopowstałych domów. Często zdarza się tak, że ktoś stawia nowy budynek, 
mieszka w nim, wystawia odpady, ale nie składa deklaracji, bo nie jest 
zameldowany.  Padł pomysł, aby podczas kontrolowania zwracać również 
uwagę na wywóz szamba .  
 
Radny Waldemar Sitek spytał, czy w systemie monitorowania uiszczania opłat 
jakąś rolę odgrywają sołtysi oraz przewodniczący rad osiedlowych. Według 
niego mogliby oni przypominać o zbliżającym się terminie wpłaty. 
 
Pani Beata Górecka odpowiedziała, że kontrole są przeprowadzane pod kątem 
ilości śmieci. Firma, która odbiera odpady, prowadzi rejestrację, ile odbiera 
worków i pojemników spod posesji. Problem jest w sytuacji mieszkańców ulic 
wewnętrznych, którzy mają obowiązek wystawić odpady do drogi głównej.  
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Przewodniczący Komisji Mirosław Sobczak spytał, co w sytuacji kiedy 
deklaracja określająca liczbę osób zamieszkujących nie została złożona. 
 
Pani Beata Górecka odpowiedziała, że w pierwszej kolejności taka osoba jest 
informowana o konieczności złożenia deklaracji, a jeśli nie przynosi to żadnego 
efektu, może być wszczęte postepowanie, które jest poprzedzone 
postępowaniem wyjaśniającym. Do tej pory za każdym razem w takiej sytuacji 
właściciel składał deklarację. Urząd stara się iść mieszkańcom na rękę i składają 
oni deklarację od początku roku.   
 
Z wystawionych 140 tytułów wykonawczych, 52 z nich zostało opłaconych 
całkowicie, 11 tytułów opłacono częściowo, a 77 pozostały nieopłacone. 
 
Przewodniczący Komisji spytał, czy zgłaszają się mieszkańcy, którzy chcą 
rozłożyć na raty opłaty. 
 
Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska powiedziała, że zgłaszają się 
mieszkańcy z prośbą o umorzenie zaległości i jest to ok. 20-30 osób.  
 
Przewodniczący Komisji spytał, jak wygląda kontrola pod względem segregacji 
śmieci. 
 
Pani Beata Górecka powiedziała, że pod tym katem są prowadzone kontrole 
przez firmę odbierającą odpady. W momencie, gdy podczas odbioru pracownik 
zauważy źle posegregowane odpady, przesyła zdjęcia, jednak są to sporadyczne 
przypadki. Mieszkańcy otrzymują taką informację i z reguły przychodzą, aby 
wytłumaczyć sytuację.  
 
Radna Katarzyna Sadurska zaproponowała, aby raz na kwartał na stronie 
internetowej Urzędu pokazywał się komunikat przypominający o zbliżającym 
się terminie uiszczenia wpłat za odbiór odpadów. 
 
Radny Robert Pacuszka poruszył temat nieczystości płynnych. Dostaje 
informacje od mieszkańców, że u niektórych wóz asenizacyjny w ogóle się nie 
pojawia. 
 
Pani Beata Górecka odpowiedziała, że w momencie, kiedy pojawiają się skargi 
mieszkańców, pojawia się natychmiastowa reakcja.  
 
Informacja z danymi przygotowanymi przez Kierownik Wydziału Ochrony 
Środowiska stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
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Ad3. Do komisji wpłynęła następująca korespondencja: 
 

1. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Katarzyna Rostek 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze oraz zwrotu świadczeń z pomocy 
społecznej z zakresu zadań własnych gminy. Projekt uchwały z 
załącznikiem stanowi załącznik Nr 2.  

 
Zmiana jest związana z załącznikiem do uchwały- z odpłatności kwotowej 
na odpłatność procentową. Uchwała będzie podejmowana na najbliższej 
Sesji Rady Miejskiej.  

 
2. Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Tłuszczu 

przedstawiła wydatki z funduszu sołeckiego na 2016 rok dla 
poszczególnych sołectw. Zestawienie stanowi załącznik Nr 3 do 
protokołu.  

 
Komisja zapoznała się.  

 
3. Rodzice uczniów z Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Kozłach 

zwracają się z prośbą o uwzględnienie w budżecie gminy środków na 
budowę sali gimnastycznej. Pismo wraz z podpisami stanowi załącznik 
Nr 4 do protokołu. 
 
Komisja zapoznała się. Radna Katarzyna Sadurska powiedziała, że w jej 
okręgu wyborczym wiele rodzin korzysta z tej placówki i zgłaszają się do 
niej osoby, którzy zwracają uwagę na warunki w jakich ćwiczą dzieci, 
szczególnie, że jest to szkoła integracyjna, do której uczęszcza wiele dzieci 
niepełnosprawnych. 
Przewodniczący Komisji powiedział, że w tej sprawie chciałby 
porozmawiać z Burmistrzem Pawłem Bednarczykiem. Wniosek z prośbą o 
przybycie na najbliższe posiedzenie stanowi załącznik Nr 5. 
 

4. Dyrektor ZOPO w Tłuszczu opracowała informacje o stanie realizacji 
zadań oświatowych za rok szkolny 2014/2015. Stanowi on załącznik Nr 6 
do niniejszego protokołu. 
 
Komisja zapoznała się.  
 

5. Kierownik Wydziału Urbanizacji Urzędu Miejskiego w Tłuszczu zwraca 
się z prośba o wyrażenie opinii w przedmiocie udzielenia ulgi mieszkance 
Gminy w sprawie  rozłożenia na 10 miesięcznych rat, kwoty w wysokości 
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879,04 zł wraz z odsetkami, z tytułu zaległości za wodę i ścieki oraz 
umorzenia zaległości w części, tj. kwoty w wysokości 859,71 zł wraz z 
odsetkami, z tytułu zaległości za zużytą energię elektryczną, zakup 
wykładziny PCV do mieszkania oraz zaległości za czynsz i odpady 
komunalne. Wniosek wraz z dokumentacją stanowi załącznik Nr 7. 

 
Komisja zapoznała się. Opiniuje pozytywnie prośbę, która stanowi 
załącznik Nr 8 do protokołu.  
 

6. Kierownik Wydziału Urbanizacji Urzędu Miejskiego w Tłuszczu zwraca 
się z prośbą o wyrażenie opinii w przedmiocie udzielenia ulgi, w sprawie 
rozłożenia na 10 miesięcznych rat zaległości w wysokości 4.148,87 zł 
wraz z odsetkami, z tytułu zaległości za korzystanie z mieszkania 
należącego do mieszkaniowego zasobu mieszkań komunalnych. Pismo 
stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 
Komisja po zapoznaniu z dokumentacją opiniuje pozytywnie wniosek. 
Odpowiedź na pismo stanowi załącznik Nr 10.  
 

7. Kierownik Wydziału Urbanistyki Urzędu Miejskiego w Tłuszczy zwraca 
się z prośbą o wyrażenie opinii w przedmiocie udzielenia ulgi w sprawie 
rozłożenia kwoty w wysokości 1.935,62 zł z tytułu zaległości za wodę i 
ścieki na 20 miesięcznych rat oraz umorzenia zaległości w części, tj. 
odsetek w wysokości 1.032,43 zł tytułu zaległości za wodę i ścieki. Pismo 
stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu. 

 
Komisja opiniuje pozytywnie wniosek. Opinia stanowi załącznik Nr 12.  
 

 
Sprawy różne: 
 

1. Radna Katarzyna Sadurska złożyła wniosek w sprawie przygotowania 
dokumentacji przetargowej i ogłoszenie przetargu na budowę wodociągu.  
 
Radny Mirosław Sobczak powiedział, że występuje problem polegający na 
braku informacji o wysokości środków, które będą mogły zostać 
pozyskane z zewnątrz. Kwestia rozstrzygnięcia przetargu w oparciu 
jedynie o środki własne może być trudna. Wniosek jest zasadny, jednak 
kwestia przyspieszenia tych prac może okazać się utrudniona, gdyż środki 
własne są łączone ze środkami zewnętrznymi.  
 



 6 

2. Radny Robert Pacuszka zgłosił wniosek o umieszczenie na stronie 
internetowej urzędu zaległych nagrać z posiedzeń komisji oraz Sesji Rady 
Miejskiej. Pismo stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.  
 

Ad4.  Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 23 listopada  
2015 roku  godzina 8.30.  Na posiedzenie został zaproszony Burmistrz Tłuszcza 
Paweł Bednarczyk.  
 
 
 
Na tym protokół zakończono.     
 
                                                                    Przewodniczący Komisji 
 
                                                                        Mirosław Sobczak  
 
Załączniki do wglądu w pokoju 38. 
Nagranie wideo z posiedzenia Komisji  
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.                                              
Dokument utworzyła: Aleksandra Borowa 
Dnia 9 października 2015 roku. 
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